



Airline Division / Division du Transport Aérien
Canadian Union of Public Employees / Syndicat canadien du la fonction publique

DELIVERED VIA EMAIL

March 24, 2025

Mark Carney
Leader of the Liberal Party of Canada
House of Commons
Ottawa, ON K1A 0A6

Dear Mr. Carney,

I am a proud flight attendant of 24 years, and I proudly represent 18,500 flight attendants at eight different airlines as the President of the Airline Division of the Canadian Union of Public Employees (CUPE).

For the past two years, through our Unpaid Work Won't Fly campaign, flight attendants in Canada have been fighting back against the abuse of unpaid work in our industry. The average flight attendant in Canada works 34.86 hours unpaid every single month – usually while carrying out vital, safety-related duties including many mandated by Transport Canada. No one should ever be forced to work for free, but especially not in the middle of a cost-of-living crisis. You can learn more about our campaign by visiting unpaidworkwontfly.ca.

With a federal election now under way, we are looking to our federal representatives and candidates for office to join us in putting a stop to this abusive practice.

In the 44th Parliament, Bill C-415 was drafted in consultation with flight attendants and would address our primary concerns: that we, as flight attendants, be paid at our full regular rate of pay for all hours worked and all hours of training.

I am writing to you today to seek your pledge in writing that you will support the reintroduction of Bill C-415 and the end of the abuse of unpaid work for flight attendants.

Flight attendants live and work in cities and towns all across Canada from coast to coast to coast – and our members are keeping a keen eye on this election.

A pledge form accompanies this letter. Our 18,500 members across Canada would be most grateful if you would sign and return this form to show us we would have your support if you are elected to office.

Respectfully,

Wesley Lesosky
President, Airline Division of CUPE

Enclosure

cc: Airline Division Council of Presidents



Division du Transport Aérien / Airline Division
Syndicat canadien de la fonction publique / Canadian Union of Public Employees

TRANSMIS PAR COURRIEL

24 mars 2025

Mark Carney
Chef du Parti libéral du Canada
Chambre des communes
Ottawa, ON K1A 0A6

Cher M. Carney,

Je suis agent de bord depuis 24 ans et je suis fier de représenter les 18 500 agent(e)s de bord de huit compagnies aériennes en tant que président de la Division du transport aérien du Syndicat canadien de la fonction publique (SCFP).

Depuis deux ans, les agent(e)s de bord du Canada luttent, par l'entremise de notre campagne « Le travail non payé, c'est du vol », contre la pratique abusive du travail non payé dans notre industrie. Au Canada, les agent(e)s de bord travaillent en moyenne 34,86 heures gratuitement chaque mois. Ces heures sont souvent consacrées à des tâches essentielles liées à la sécurité, dont beaucoup sont mandatées par Transports Canada. Personne ne devrait être obligé de travailler sans rémunération, surtout en pleine crise du coût de la vie. Pour en savoir plus sur notre campagne, visitez <https://travailnonpaye.ca/>.

Alors qu'une élection fédérale est en cours, nous appelons les représentant(e)s du gouvernement fédéral et candidat(e)s à se joindre à nous pour mettre fin à cette pratique abusive.

Au cours de la 44^e législature, le projet de loi C-415 a été élaboré en collaboration avec les agent(e)s de bord. Il aborde notre principale revendication : la rémunération, au plein taux négocié, des agent(e)s de bord pour toutes leurs heures de travail et de formation.

Je vous contacte aujourd'hui pour vous demander de vous engager par écrit à soutenir la réintroduction du projet de loi C-415 pour mettre fin à la pratique abusive du travail non payé pour les agent(e)s de bord.

Les agent(e)s de bord vivent et travaillent dans des villes d'un bout à l'autre du Canada. Nos membres surveillent ces élections de près.

Un formulaire d'engagement est joint à la présente. Nos 18 500 membres de partout au Canada vous sauraient gré de signer ce formulaire et de le retourner pour nous signifier votre soutien, si vous êtes élu(e).

Sincèrement,

Wesley Lesosky
Président, Division du transport aérien du SCFP

Pièce jointe

cc: Conseil des présidents de la division aérienne